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Verslag van de bijeenkomst met de Adviesraad Sociaal Domein, gehouden op 20 juni 2024 

in de vergaderruimte Bestuur. 

 

Aanwezig: mevrouw H. Verheijen - Leusink, voorzitter  

de heer T. Hommersom 

de heer G.J. de Kruiff 

de heer H. Grüschke  

de heer G. van den Brink 

mevrouw E. Wagensveld 

mevrouw M. Geurts 

de heer H. Vlastuin - wethouder 

mevrouw I. Kreulen -beleidsmedewerker Sociaal Domein 

mevrouw J. Timmerman - ambtelijk secretaris 

 

Afwezig:  mevrouw D. Vernig  

mevrouw D. de Bruin-Palland  

 

 

1. Opening en welkom  

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. In het bijzonder 

wethouder Vlastuin wordt van harte welkom geheten. 

 

2. Bezoek wethouder Vlastuin 

Jaarlijks is de wethouder aanwezig bij de vergadering van de Adviesraad. Voorafgaand aan 

de vergadering hebben de leden van de Adviesraad een aantal vragen geformuleerd die met 

de wethouder worden besproken. De wethouder geeft aan dat hij het op prijs stelt om peri-

odiek met de Adviesraad in gesprek te gaan.  

 

Inwonersparticipatie 

Het fysiek en sociaal domein is steeds meer met elkaar verweven. De nieuwe Omgevingswet 

is van kracht gegaan en met de invoering hiervan is men nog druk bezig. Een onderdeel 

hiervan is de inwonersparticipatie. De wethouder deelt mee dat momenteel wordt gewerkt 

aan een beleidsnotitie participatie, waarbij alle benodigde partijen zullen worden betrokken. 

Ook de Adviesraad krijgt hierin een rol. Op de website kan men nu al informatie vinden over 

inwonersparticipatie, de zogenaamde impactmeter. Naar verwachting is de beleidsnotitie 

aan het einde van het jaar gereed. In deze beleidsnotitie wordt aangegeven hoe de partici-

patie in Scherpenzeel zal worden vormgegeven.  

 

Ook voor de Adviesraad is het een zoektocht hoe moet worden omgegaan met participatie 

naar inwoners. Het is belangrijk dat de gemeente en de Adviesraad elkaar niet in de wielen 

rijden, maar dat ze ondersteunend zijn aan elkaar. Ook is het van belang dat wanneer in-

woners suggesties of ideeën hebben, op een later tijdstip wordt teruggekoppeld wat er met 

deze ideeën is gedaan. Het opstellen van duidelijke kaders met betrekking tot participatie is 

erg belangrijk. Dit wordt opgenomen in de beleidsnotitie.  

 

  



 

2 

 

Positieve ervaringen en knelpunten m.b.t. het Sociaal Domein in de gemeente Scherpen-

zeel 

Nu de gemeente Scherpenzeel zelfstandig blijft, heeft de gemeenteraad geld beschikbaar 

gesteld om de basis op orde te krijgen. Dit project is in de afrondende fase en dus is de 

gemeente klaar voor de toekomst.  

Een knelpunt voor Scherpenzeel is dat er veel ‘éénpitters’ zijn. Dit blijft een risico voor een 

kleinere gemeente. Doordat processen goed geborgd zijn en dossiervorming goed en een-

duidig zijn weggezet, is er de hoop dat dit snel en makkelijk kan worden opgepakt. Positief 

aan een kleine gemeente is dat er een sterke sociale cohesie is. Onlangs is een partnerbij-

eenkomst gehouden, die als zeer positief werd ervaren. Hierbij waren mensen van verschil-

lende organisaties aanwezig. Ook krijgt de Sociale Wegwijzer een nieuwe dimensie. Hiervoor 

is een Redactieraad opgericht. We hopen dat de bereikbaarheid en vindbaarheid door de 

komst van de Sociale Wegwijzer wordt vergroot. Belangrijk is dat meer (jongere) inwoners 

zitting gaan nemen in de Redactieraad. 

 

De gemeente heeft te maken met beperktere financiële middelen. Dit is een uitdaging voor 

de komende tijd.  

 

Er is een groot tekort aan mensen. Vraag is of er een vacaturebank is voor ouderen of om 

mensen na het pensioen ergens bij te betrekken. Een proactieve benadering van deze doel-

groep is erg belangrijk.  

 

Regio 

De wethouder geeft aan voor samenwerking te zijn. Op sommige punten wordt in de regio 

goed samengewerkt, bijv. op het onderwerp jeugd. Wel wordt gemerkt dat gemeenteraden 

het moeilijk vinden om een stukje autonomie over te dragen aan de regio. Bijvoorbeeld op 

het terrein van onderwijs kan Scherpenzeel niet zonder de regio, aangezien hier geen scho-

len zijn voor voortgezet onderwijs. Opgemerkt wordt dat de Adviesraad ook de stem en 

inbreng wil laten horen. Hoewel je daarin ook realistisch moet zijn als kleine gemeente.  

 

Energietoeslag 

- Er wordt geen rekening gehouden met vermogen volgens de landelijke richtlijn. 

Dit is inderdaad het geval. Dit is een landelijke richtlijn. Om deze reden is het in Scher-

penzeel ook niet ingevoerd. Daarbij komt dat dit veel administratief werk met zich mee-

brengt om dit te regelen.  

 

- Waarom heeft het college besloten geen toeslag toe te kennen, eventueel een lagere 

toeslag, voor mensen die een inkomen hebben tussen 120% - 150% van de bijstands-

norm? 

De eerste keer was het nieuw. De tweede keer waren er ook andere maatregelen waar 

mensen gebruik van konden maken, zoals een groot pakket aan ondersteunende maat-

regelen die getroffen zijn door zowel de landelijke overheid als de gemeente. Denk hier-

bij aan het Tijdelijk Noodfonds Energie, de energiecaravan die regelmatig op de markt 

staat en het inloopmoment van de energiecoach in De Breehoek. Ook hebben inwoners 

de tijd gehad om zich aan te passen aan de gestegen gas- en energieprijzen. Zo zijn er 

zowel landelijk als lokaal veel tips gedeeld over hoe men kan besparen op de gas- en 

energierekening. 
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De Adviesraad geeft aan er moeite mee te hebben dat er een te grote marge zit tussen 

het ruimhartig toekennen in het eerste jaar en het sober toekennen in het tweede jaar. 

Het is jammer dat er niet een gewenningsovergang is toegepast.  

 

- De informatie over de aanvraag energietoeslag is, zeker in het begin, niet helder ge-

communiceerd. 

Dit is niet verkeerd gecommuniceerd. In Scherpenzeel wordt gekeken naar het inkomen 

in de drie maanden voorafgaand aan de aanvraagdatum. Dit houdt in dat een aanvraag 

in januari 2024 nog werkt met de normen uit 2023. In februari heeft de gemeente de 

nieuwe normen geplaatst op de website en doorgegeven aan de uitvoerende instantie 

om door te voeren in het aanvraagformulier. Dit had beter gecommuniceerd kunnen 

worden.  

 

- De uitwerking van de aanvraag is uitbesteed aan een bureau. Voor veel inwoners was 

het moeilijk de gevraagde bewijsstukken digitaal aan te leveren. 

Dit klopt, daarom is adequaat gereageerd en de aanvraagroute vergemakkelijkt. (mid-

den december is de route opengegaan en eind januari hebben we de route al verge-

makkelijkt). Er vindt nog een evaluatie plaats. De gemeente is ook voor eigenheid en 

zelfredzaamheid. Dit is de reden dat de gemeente heeft aangegeven het digitaal aan te 

bieden. Samen met de formulierenbrigade kan men ver komen. Het is belangrijk om 

digitaal te worden opgevoed. 

 

Deskundigheidsbevordering 

Verzoek is om aan de Adviesraad jaarlijks een budget beschikbaar te stellen voor deskun-

digheidsbevordering. Momenteel moet bij de gemeente een verzoek worden gedaan of een 

cursus kan worden gevolgd. Vraag is of er een richtbedrag kan komen waarvoor cursussen 

kunnen worden gevolgd. Voorgesteld wordt dat een bedrag van € 10.000,00 beschikbaar 

wordt gesteld voor vacatiegelden en deskundigheidsbevordering. Een verantwoording hier-

van zal in het jaarplan en jaarverslag worden opgenomen.  

 

Aan de voorkant worden meegenomen bij het opstellen van nieuw beleid 

De gemeente werkt met uitvoeringsprogramma’s zoals de jaarplannen. Hieruit kan worden 

opgemaakt welke onderwerpen aan de orde gaan komen. Een jaaroverzicht is handig om te 

weten wat gaat komen op de agenda van de Adviesraad. In de collegevoorstellen is een 

kopje of de Adviesraad is betrokken bij het betreffende voorstel. Hier zal beter op worden 

gestuurd.  

 

Terugkoppeling uitgebrachte adviezen 

In de waan van de dag wordt wel eens vergeten aan de Adviesraad een terugkoppeling te 

geven op het uitgebrachte advies. Hier zal meer aandacht aan worden besteed. De leden 

wordt geadviseerd om de collegebesluiten te raadplegen via de website van de gemeente.  

 

Ontwikkelingspunten Adviesraad 

Belangrijk is dat de gemeente en de Adviesraad elkaar goed vast weten te houden.  

De Adviesraad wordt zeer gewaardeerd, met name ook de goede verstandhouding wordt 

zeer gewaardeerd. We staan voor hetzelfde doel.   
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In het college is een procesafspraak gemaakt hoe om te gaan met “iedereen doet mee”. Een 

gespecialiseerd bureau is ingezet om interviews met dorpsgenoten te houden met het doel 

op te halen hoe men het leven/wonen in Scherpenzeel ervaart. Deze input wordt met de 

raad tijdens een informatiebijeenkomst besproken. Vervolgens is het aan het college om al 

dan niet met een raadsvoorstel te komen. 

 

3. Mededelingen / ingekomen post 

- Er is een mail binnengekomen van de samenwerkende adviesraden. Deze wordt voor 

kennisgeving aangenomen. 

- Redactieraad Sociale Wegwijzer: belangrijk is dat meer inwoners gaan deelnemen aan 

de Redactieraad, vooral een jonger iemand. Het is goed om hiervoor proactief mensen 

te benaderen. Vraag is of de Adviesraad moet worden opgenomen op de Sociale Weg-

wijzer. Een punt van zorg is dat de Sociale Wegwijzer te groot wordt. Er zal een alge-

meen stuk op de Sociale Wegwijzer worden geplaatst met een link naar de website van 

de gemeente.  

 

4.  Verslag Adviesraad van 16 mei 2024 

N.a.v. agendapunt 2: Locatiekeuze nieuwbouw Dorpsbeuk 

Aanvankelijk lag het besluit omtrent de locatiekeuze voor de nieuwbouw Dorpsbeuk bij het 

college. Uiteindelijk is besloten om de raad toch bij de voorkeurskeuze te betrekken. 14 juni 

was er een informatieavond over dit onderwerp. Hierbij waren een aantal omwonenden aan-

wezig en hebben enkelen vragen gesteld. Maandag 24 juni is de opinieronde. Voor de Dorps-

beuk is het van belang om zo snel mogelijk duidelijkheid te krijgen, zodat ouders en toe-

komstige ouders kunnen worden geïnformeerd dat er een nieuwe school komt.  

Voordat er een artikel in de krant kwam, zijn de omwonenden middels een brief op de hoogte 

gebracht. Op de gemeentelijke website is een aparte pagina gemaakt over de nieuwbouw 

Dorpsbeuk. 

 

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

5.  Actiepuntenlijst van 16 mei 2024 

De actiepuntenlijst wordt doorgenomen en vastgesteld.  
 

6.  Termijnkalender 

De termijnkalender wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

7.  Hervormingsagenda Jeugd 

Marieke Koppejan schuift voor dit onderwerp aan. Tijdens de vergadering van 18 april jl. is 

de piramide besproken. De Hervormingsagenda heeft als doel om ervoor te zorgen dat min-

der kinderen in de Jeugdwet komen. Het is de bedoeling dat minder kinderen in de hoog-

specialistische jeugdhulp vallen, dus minder in verblijf en minder in de reguliere jeugdhulp, 

maar veel meer in het collectief aanbod. De aanleiding is dat de kosten erg hoog zijn en dat 

er lange wachtlijsten zijn voor de hoogspecialistische zorg. Uitgangspunten zijn een inclu-

sieve samenleving, versterken van het eigen netwerk, het gewone leven stimuleren en laag-

drempelige en goed beschikbare hulp. Jeugdhulp zo thuis mogelijk aanbieden en domein 

overstijgend denken en werken.  
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De afgelopen periode is vanuit VWS de vraag gekomen om de monitor in te vullen waarin 

wordt aangegeven wat de stand van zaken is van Scherpenzeel. De monitor is zo realistisch 

mogelijk ingevuld. Er wordt goed gepresteerd op contactpersonen op de basisscholen. Sinds 

dit jaar zijn op alle vier de basisscholen ambulante jeugdhulpconsulenten aanwezig. De 

jeugdhulp is hiermee al beschikbaar gemaakt. Hierin wordt gezien dat dit helpend is. Dit 

wordt verder doorontwikkeld. Op het moment dat men op een school ziet dat een kind niet 

lekker in zijn of haar vel zit, dan worden lijnen gelegd met de ambulante jeugdhulp om een 

gesprek met zo’n leerling en ouders  te voeren. De ambulant hulpverlener doet momenteel 

twee onderdelen nl. een preventief gedeelte en meer specialistische jeugdhulp, maar dan 

zonder beschikking. Ze starten altijd met het preventieve gedeelte. Door middel van een 

aantal gesprekken wordt gekeken wat er aan de hand is en kan het in een kort tijdsbestek 

worden ‘opgelost’. Ambulante jeugdhulp is een langer traject van maximaal 9 maanden.   

 

De meldcode is een stappenplan wat doorlopen wordt wanneer er signalen van zorgen zijn. 

Het regionaal veiligheidsteam is een samenwerkingsverband van Veilig Thuis, de raad van 

de kinderbescherming en de twee jeugdbeschermingsorganisaties in de regio. Doordat zij 

samenwerken in één team is er een halvering van de jeugdbeschermingszaken. Daar tegen-

over wordt gezien dat steeds meer vragen bij de jeugdconsulenten terechtkomen.  

 

Een van de opdrachten is dat het gesprek wordt aangegaan over normaliseren. Onder nor-

maliseren wordt bijvoorbeeld verstaan dat een druk kind, niet druk mag zijn. Welke maatstaf 

wordt gehanteerd voor ‘normaal’.  

 

In één van de stellingen wordt genoemd dat niet alle kinderen kunnen worden gered. Vol-

gens de Adviesraad kan dit niet zo worden geformuleerd. Het doel moet zijn dat alle inspan-

ningen moeten worden verricht voor de meest kwetsbare kinderen. Dit is ingewikkeld omdat 

alle kinderen kwetsbaar zijn. Het is belangrijk om klaar te staan voor de kinderen in nood.   

Van leerkrachten wordt veel gevraagd, met name sinds het passend onderwijs is ingevoerd. 

Normaliseren betekent dat een leerkracht kan inspelen op de behoefte van een kind. Dit 

vraagt veel van de leerkrachten. De ambulante jeugdhulp op de scholen zoekt, wanneer er 

iets speelt binnen een gezin, contact met het gezin om zo de scholen en de leerkrachten te 

ontlasten.  

 

8.  Takenlijst ASD 

Omdat de nieuwe leden nog niet zijn ingedeeld, zal de volgende vergadering hier kort op 

worden teruggekomen. 

 

9. Rondvraag  

Opgemerkt wordt dat het formulier tevredenheidsonderzoek Wmo erg onduidelijk is. In dit 

formulier stonden wat manco’s. Er valt niet uit te halen waar men wel of niet tevreden over 

is. Dit onderwerp wordt geagendeerd voor de volgende vergadering. 

 

Veiligheid Willaerlaan/Eikenlaan. Voorheen stonden hekken op de hoek Willaerlaan/Eiken-

laan. Hierdoor is een gevaarlijke situatie ontstaan. Hiervan zal een melding worden gemaakt. 
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10.  Sluiting 

De voorzitter dankt iedereen hartelijk voor de aanwezigheid. De volgende vergadering van 

de Adviesraad Sociaal Domein zal zijn op donderdag 19 september 2024 van 10.00 - 

12.00 uur in vergaderruimte Bestuur, Buitenplaats, Stationsweg 389a in Scherpenzeel. 


